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Přítel předseda přivítal přítomné a přečetl program. Možná přijde i kouzelník, respektive zájemce o členství, 

pokud nepřijde tak ho logicky nepřijmeme.  

Gratulace k devadesátinám 

Přítel předseda pogratuloval příteli Pláteníkovi k devadesátinám. Dovolil oslavenci během gratulace vzhledem 

k jeho věku sedět a přečetl přání. Přítel předseda u této příležitosti také slavnostně přijal od přítele Pláteníka 

tykání, které mu bylo už 40 let marně nabízeno - bez ohledu na to, jestli je nabídka tykání stále aktuální. 

„Pepovi“ se tak dostalo gratulací a darů.  

Objednávka léčiv 

Přítelkyně Belušová poslala seznam léčiv k objednání. Jsou to léčiva navíc oproti léčení, které dělají důvěrníci. Je 

to za dotované ceny, možnost objednat má ZO jen 3x za rok. Další se předpokládá v červnu. Ceny jsou přibližné. 

Dále pohovořila přítelkyně Belušová o aspektech léčení jednotlivými přípravky a významu včasného jarního 

ošetření.  

Finanční záležitosti 

Přítelkyně Jiroušková, po dohodě s přítelem Bernáškem konstatovala, že zašle účetní dokumenty ve formátu 

PDF všem členům kontrolní komise ke kontrole. Originální doklady pak budou k dispozici před výroční schůzi 

nebo na její adrese. Dále informovala, že požádala přítelkyni Belušovou, aby vyměnila člena revizní komise 

přítele Plecitého a sdělila všem své důvody.   

Organizace sběru vzorků na Hrr na mor 

Budou se vybírat vzorky měli na varroázu. Primárně využít tubus, pravidla stále stejná jako minulé roky. 

Povinnost odevzdat je do 15 února. Vzorky se budou vybírat na schůzi v únoru. Budou se odevzdávat také vzorky 

na akci Hrr na mor. Potřeba je 1 až 2 polévkové lžíce kvalitní sypké měli ze stanoviště, nemusí to být všechna  

měl, ale pouze požadované množství, max. z 25 včelstev v 1 vzorku. Je možné použít i měl s roztoči při čištění 

podložek. Instrukce přijdou každému také emailem a v časopise Včelařství, bude to i na stránkách Hrr na mor. 

Lze předat až do konce dubna, ZO zřejmě zašle na dvě várky. Podle nové metodiky bude platit výsledek rok. 

Povinnost mít včely vyšetřené je už i v případě pouhého přesunu matky na vzdálenost víc než 3 km. Za 

individuální protokoly o výsledku se bude připlácet, papírový bude stát cca 100 Kč, elektronická verze bude 

levnější. Přidává se i hlavní město Praha. Jestli by s tím chtěl někdo pomoct, Michale, bylo by to ideální.     

Ohlédnutí za XI. sjezdem 

Přítelkyně Belušová sdělila dojmy ze své první účasti na Sjezdu ČSV. Sjezd provázely jisté zmatky s nominací 

delegátů. První den zprávy o hospodaření, o stanovách, kritická zpráva revizní komise svazu. Rozhovor s přítelem 

Hanuškou z kontrolní komise, který si stěžoval na nedostatek informací a podkladů. Pozadí nečitelné. Nejasnosti 

v kauze Včelpo, nejasné (nevýhodné) podmínky prodeje této společnosti. Dle přítele Bernáška by měl jít 

nevýhodný prodej zpětně právně napadnout, jedná se zřejmě o trestné činy. Dle přítelkyně Jirouškové, kde není 

žalobce, není soudce. Dle přítelkyně Belušové lze vinit předsednictvo, ne však de jure, protože vše schvaloval 

republikový výbor. Dále přítelkyně Belušová podrobně popsala okolnosti průběhu volby předsedy ČSV, jejichž 

regulérní průběh byl, mimo jiné, narušen dopisem R. Plecitého a nestandardním postupem člena volebního 

předsednictva dr. Peroutky. Další kauza, se značným dopadem pro svaz ještě na své řešení čeká. Z pozice RV je 

možné vyslovit nedůvěru předsednictvu prakticky kdykoliv.   

Diskuse 



Na závěr se řešil podnět z pléna, že tyto informace jsou na řadového člena příliš podrobné a zdlouhavé. Přítel 

předseda popsal problémy ze svého pohledu a zdůraznil, že členové udělují důvěru a stejně tak ji mohou 

odvolat.  

Termín pro výroční členskou schůzi byl stanoven na  2. 3. 2022, při které se mimo obvyklou agendu bude 

hlasovat o doplnění člena výboru za Jiřího Volka, který na svou žádost působení ve výboru ukončil.  Kdo z členů 

ještě neobdržel Almanach, k 120 letům vzniku našeho spolku, tak může využít tuto příležitost.  

Zapsal přítel Jan Červený      

 

Dovětek jednatelky: 

   Vzhledem k vznesené připomínce si uvědomuji, že některé členy unavují, případně ani nezajímají informace 

z prostředí vedení našeho svazu.  V rámci svých členských příspěvků očekávají pouze metodický, informační a 

léčebný servis, případně časopis, jehož klesající odborná úroveň mnohé demotivuje byť jen k jeho rozbalení a 

prolistování. Možná právě proto je budoucnost svazu, po 150 letech od svého vzniku, v ohrožení. Slibuji proto, 

že na dalších pravidelných setkáních se budeme věnovat již jen praktickým činnostem, odborným diskuzím a 

prosperitě vašich včelstev. Doufám, že prostor pro diskuzi nyní bude iniciativně zaplněn mnoha podnětnými 

příspěvky přímo z pléna. 

Přesto, že bychom si tuto ztrátu času rádi odpustili, cítíme povinnost nejen „z titulu svých funkcí“, se těmito 

problémy zabývat. Proto další existenci svazu, ochranu jeho majetku, stejně tak poškozování zájmů našeho 120 

let starého spolku, či verbální útoky vůči členům výboru, kteří ve svém volném čase vykonávají dobrovolně a 

zdarma služby všem, budeme řešit po ukončení běžného programu, mimo zápis. Žádnému členu však nebudou 

tyto informace odepřeny nebo účast na jejich projednávání zapovězena, pokud o to projeví zájem.  Věřím, že ti, 

kterým na budoucnosti českého včelařství opravdu záleží, nám tuto dočasnou a výjimečnou nepohodu 

prominou, protože spolu s členy našeho výboru vědí, že zase bude líp.  

Hodně zdaru a zdraví v novém roce.  

Dopsala přítelkyně Dana Belušová 


